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In the previous blog, Naveen introduced our brand new IoT data orchestration software, Cisco Edge Intelligence, to developers. As you have learned, Edge Intelligence (EI) connects assets at the edge to multi-cloud application destinations in a very easy way for the user.


Today, I will cover a detailed overview of how we built the Cisco Edge Intelligence Sandbox on DevNet Sandbox, and how the whole testing environment can save you a lot of time. Also, there will be a useful goodie for you at the end. So, let’s keep reading

The Sandbox Architecture
Edge Intelligence has basically 2 major components: a web-dashboard where the user can configure, manage and monitor all data flows (EI Portal) and the data brokers at the network edge (EI agent). For testing and setup, I therefore added the southbound and northbound environments as follows:

Southbound:
 • Python Script simulating a virtual PLC and sending MQTT data to the EI agent
 • Python Script simulating a virtual PLC and OPC UA server, providing data for the EI agent




Northbound:
 • MQTT broker (Mosquitto), time-series database (InfluxDB) and web dashboard (Grafana)


What’s the whole scenario about?
It basically should simulate a distributed water pipeline management solution as seen in the image below. Pipeline sensors are sending sensor data (temperature, pressure, machine setting) via the Cisco Gateway IR1101 (in the sandbox this is a virtual IOx instance) and EI agent to the company’s private cloud for leak monitoring and water quality assurance. The data set is based on real sensor data from Kaggle.
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Флориан Пэчпингер
В предыдущем посте Навин уже познакомил разработчиков с совершенно новым программным обеспечением для  управления данными IoT — Cisco Edge Intelligence. Как вы уже успели узнать,  Edge Intelligence (EI) упрощает передачу данных от границы сети в мультиоблачные приложения. 
Ниже я подробнее расскажу о том том, как мы разработали песочницу на платформе DevNet Sandbox, и как эта тестовая среда поможет вам сэкономить уйму времени. А в конце статьи вас ждет приятный сюрприз, поэтому не переключайтесь 😉. 
Архитектура песочницы
Edge Intelligence включает 2 основных компонента: 1) веб-панель, с помощью которой пользователь может настраивать и отслеживать все потоки данных, а также управлять ими (Портал EI); 2) брокера данных на границе сети (Агент EI). Чтобы протестировать и настроить EI я добавил южный и северный интерфейс:
Южный интерфейс
· Скрипт на Python, который эмулирует ПЛК и отправляет данные протокола MQTT Агенту EI
· Скрипт на Python, который симулирует виртуальный ПЛК и сервер OPC UA и отправляет данные Агенту EI
Северный интерфейс:
· Брокер MQTT Mosquitto, база данных временных рядов (InfluxDB) и веб-панель (Grafana)
Как это работает?
На рисунке ниже представлена эмуляция процесса контроля подачи воды по трубопроводу. Датчики трубопровода отсылают всю полученную информацию (температура, давление, параметры настройки оборудования) через маршрутизатор Cisco IR1101 (в песочнице используется виртуальное окружение IOx) и Агента EI на облако компании, чтобы отслеживать утечки и предотвращать ухудшение качества воды. Набор данных взят из реальной базы данных Kaggle.
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